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1. Extern gäst/gäster 
• Filmen om Studie- och yrkesvägledning 

Presenterades filmen om ”Studie- och yrkesvägledning på SFI”.  
Inför inspelning intervjuades både sfi-elever och studie-och yrkesvägledare.   
Filmen är ett steg i arbetet med att stärka sfi-elevers kännedom om studie-
och yrkesvägledning men också att på sikt öka tillgängligheten till vägledning 
för alla elever.  
 
Filmen kommer att översättas till 5 språk, arabiska, persiska, somaliska, 
tigrinja och engelska.  

 
Här hittar ni direktlänk till filmen på fullfoljdastudier.se 
För frågor, kontakta amir.fikic@goteborgsregionen.se 
 
Ytterligare film kommer att produceras under hösten. 

https://fullfoljdastudier.se/motivation-och-framtidstro/10303/
mailto:amir.fikic@goteborgsregionen.se
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• Språkstödsutbildningar – benämningar 
Vuxenutbildningsnätverket har vid tidigare möte diskuterat hur man ska 
tänka var gäller benämning på regionens språkstödsutbildningar, vilka 
nationellt benämns kombinationsutbildningar. Nätverket uppdrog till 
arbetsutskottet att diskutera frågan vidare.  
 
Språkstödsutbildningar som funnits med i utbudet för de 
regiongemensamma yrkesutbildningarna sedan 2013 har under åren fått ett 
större intresse både regionalt och nationellt.  
Nationellt används benämningen kombinationsutbildning och för att 
förenkla framtida hantering förordar arbetsutskottet att man ändrar 
benämning på språkstödsutbildningar i det regiongemensamma utbudet. 

 
Vuxenutbildningsnätverket enades om  

att språkstödsutbildningar ändrar namn till kombinationsutbildningar, samt 
att implementering av namnbyte sker i samband med att ansökan till 
januaristart – 25 öppnas.   

2. Utbudsplanering, beslut/information 
• Utökad statistik – återkoppling från AU 

Arbetsutskottet fick på föregående möte uppdraget att fortsätta titta på 
behovet av utökad statistik. Efter diskussion kom AU fram till att det är bra 
med ytterligare statistik enligt tidigare genomgång, jämförelse olika 
omgångar med varandra, branscher/fyllnadsgrader etc. Däremot är 1:a och 
2:a handsval inte intressanta att titta vidare på.  
 
• Medfinansiering, läge 

Redovisades medfinans för 2024. I dagsläget ser antalet platser i 
medfinansen ut att räcka till, men ligger precis på gränsen.  
Viktigt att nätverket funderar över hur man ska hantera ett eventuellt 
framtida underskott av medfinans.  
 
Det finns ett stort intresse av platser för äldreomsorgslyftet ute i 
kommunerna och detta behöver ses över för att få en uppfattning av vad det 
kommer att innebära för medfinansen.  
 
Nätverket önskade få en uppdaterad bild av medfinans och nyttjandegrad 
 
Bilaga bifogas 

 
• Januaristart 2025, information 

Januaristarten 2025 behöver beslutas om senast den 7 augusti. För att hålla 
tidplanen innebär det ett e-postbeslut efter midsommar och därefter ett 
formellt beslut på nätverkets möte i augusti.  
Det finns ett antal parametrar som är påverkande på utbudet för en 
januaristart. Ekonomi, medfinans, överhäng och söktryck är något av det 
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utbudsplaneringsgruppen behöver ta hänsyn till i det fortsatta arbetet inför 
januaristart-25.  
Söktrycket visar på en försiktig ökning och medfinansen ligger precis på 
gränsen som tidigare redovisats. Ekonomiskt finns det en viss oro i 
kommunerna för kommande år och stora starter påverkar överhänget till 
2025. Det har även indikerats att statsbidraget eventuellt kommer att sänkas 
inför nästa år.  
 
Efter diskussion enades nätverket om att uppdra åt utbudsplaneringsgruppen 
att fortsätta arbetet med tidigare visat utbud och att ett extramöte kring 
utbud och beslut planeras in till den 19 juni, kl 16.00.  
 
Bilder bifogas 
 
• Oktoberstart, kort information 

En kort information/diskussion kring oktoberstart -24.  
Befintligt utbud utökas med påbyggnadsutbildning för färdigutbildade 
snickare med exempelvis kurser inom betong eller murning.  
Utbildningen till processoperatör stängdes i augusti men kommer att starta i 
oktober men med eventuellt fler platser.   

3. Information/diskussion 
  

• Gemensamt IT-system, uppdatering 
Pågår många diskussioner/dialoger med Tieto kring viktiga funktioner i 
Edlevo, både kravställda och icke kravställda. Gällande regionala funktioner 
finns fortsatt många frågetecken. Ansökan behöver både en tillfällig och en 
långsiktig teknisk lösning och inom ekonomi/uppföljning – behövs nya 
arbetsformer.  
Finns det behov av en arbetsgrupp för att hantera regionala arbetsprocesser 
kring antagning, som efteranmälan, kommande starter men även för att se 
över redan fattade beslut som behöver revideras.  Se vidare under punkten 
Samverkansavtal. 
 
- Status avveckling och implementering 
Kommunerna informerade runt bordet om hur man låg till vad gäller 
avveckling och implementering av befintligt och nytt verksamhetssystem.  
 
Bilder bifogas 
 
• Samverkansavtal 

- Antagningsprocesser – påverkan med två olika system 
Implementeringen av Edlevo för regionens kommuner kommer att ske vid 
olika tidpunkter vilket påverkar antagningsprocessen. GR har tittat på olika 
förslag och utifrån det tagit fram en rekommendation för hantering.  
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Ekonomi, utbud, hemsida och antagning är beroende av varandra och 
behöver alla ett omtag. En ny och beständig lösning kan som tidigast vara 
klar att införas i samband med oktoberstart 2025.  
Rekommenderad lösning fram till dess är att man fortsätter som ”vanligt” och 
att de utbildningar som fortsatt finansieras med statsbidrag ligger kvar på  
GRVux.se tills nya modeller och system är implementerade i alla kommuner. 
 
Kan nätverket ställa sig bakom att befintlig antagningsgrupp, med en 
eventuell utökning, tar diskussionen vidare i arbetet med 
antagningsprocessen för kommande starter i oktober-24 och januari-25 samt 
följande starter t.o.m implementering av en ny och beständig lösning. 

 
Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 

att uppdra åt antagningsgruppen, med en eventuell utökning, att 
fortsatt diskutera arbetet med antagningsprocessen för kommande 
starter i oktober-24 och januari-25, samt följande starter t.o.m 
implementering av en ny och beständig lösning. 
 
att GR får uppdraget att arbeta vidare enligt de rekommendationer som 
tagits fram och redovisats.  

 
 Ur diskussion: 

- Det är komplexa frågor, så svårt med vem som ska sitta i en 
arbetsgrupp 

- I första steget handlar det om att se över hur de praktiska delarna ska 
hanteras framöver 

- Kommunerna behöver bli involverade i Göteborgs diskussion kring TF-
frågan och andra antagningsrelaterade frågor som påverkar 
samverkan. 

- Det finns rutiner i antagningsprocessen som är beslutade i 
Vuxenutbildningsnätverket som eventuellt behöver revideras i och med 
nytt verksamhetssystem. 

 
Bilder bifogas 

      
• Språkstödsgruppen – principer 

- Maxtak, antal poäng per vecka 
- Förkunskaper, utöver svenska 
Språkstödsgruppen som under en tid varit en vilande grupp, fick i oktober 
2023 uppdraget att se över beslut fattat  2018, kring orienteringskurser, då 
man såg att det fanns ett behov av fler kurser på några av de 
regiongemensamma yrkesutbildningarna.  
Man ser att det är många elever som inte klarar sina studier på grund av 
studietakt. Ett eventuellt maxtak per vecka skulle kunna vara en lösning. Det 
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är upp till huvudman att bestämma studietakt, men det är också viktigt att 
det finns en likvärdighet i de regiongemensamma utbildningarna. Man 
diskuterar om det är verksamhetens behov eller elevernas behov som ska 
styra upplägget. 

 
Språkstödsgruppen har inte kommit fram till något förslag till lösning i 
frågan och ser behov av en fortsatt diskussion på ett kommande möte i 
Vuxenutbildningsnätverket. 
 
• Förkunskaper, generellt 

Grundläggande för de regiongemensamma yrkesutbildningarna är att man 
inte får ha någon form av förkunskapskrav. Men det är ändå upp till 
huvudman att bedöma om en sökande har möjlighet att klara sökt utbildning. 
  
Med ett svikande söktryck, låg fyllnadsgrad och frisök från och med 1/1-2025 
är frågan relevant inte bara ur ett huvudmannaperspektiv utan även för 
hemkommunen avseende adekvat studie- och yrkesvägledning samt 
ekonomi. 
 
Vuxenutbildningsnätverket behöver avsätta tid för en fortsatt diskussion om 
detta på ett kommande möte.  
 
• Framtida rekrytering till gemensamma yrkesutbildningar 

- Ny skolform, Nationell yrkesutbildning (NY) 
Informerades om Nationell yrkesutbildning, en ny skolform (pilot) som 
Myndigheten för Yrkeshögskolan fått i uppdrag att ta fram. Detta är en 
yrkesutbildning på gymnasial nivå för vuxna utifrån yrkeshögskolans modell.  
I mångt och mycket väldigt lika GRs regiongemensamma utbildningar. 
 
I denna första omgång har man beviljat 38 av 86 inkomna ansökningar. Man 
ser att trots att dessa utbildningar ska vara nischade har de många likheter 
med det utbud som finns inom GR.  
 
Myndigheten har för 2024 avsatt 25 miljoner kronor och för 2025 och 2026 
100 miljoner per år.  
 
Ur diskussion: 
- Svårt att se någon skillnad mot våra utbildningar idag, vilket innebär 

att detta är en konkurrent för oss 
- Detta visar på att vi behöver se över våra utbildningsalternativ, kan vi 

bli mer flexibla och inlyssnande mot våra sökande 
- Det finns inte tillräckligt med sökande idag, så hur man tänker med att 

starta ytterligare en skolform som konkurrerar är svårt att förstå. 
Utbildningarna har långa LIA-perioder vilket kommer att påverka vår 
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möjlighet till APL. Finns risk att yrkesvux kommer att minska till fördel 
för denna nya skolform 

- Det här behöver utredas ordentligt innan det blir permanent. Frågan är 
hur man kommer att genomföra uppföljning på dessa utbildningar  

- Bättre om man hade skruvat i redan befintliga utbildningsformer 
- Det är redan svårt att möta branschens behov av specifika 

utbildningsdelar i våra utbildningar. Det finns möjlighet till mycket mer 
flexibilitet men där får vi stopp 

- Känns som om andra skolformer har helt andra regler och 
förutsättningar. Hade vi haft möjlighet att skruva mer i våra 
utbildningar hade vi kunnat möta denna konkurrens på ett helt annat 
sätt 

- Uppdraget från regeringen var att skriva fram en ny skolform och inte 
att se över hur befintliga skulle kunna hanteras på ett bättre sätt.  

 
 

Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 


	Anteckningar

